
Protokół nr 29/2012 
z posiedzenia wspólnego Komisji 

odbytego w dniu 17 grudnia 2012 roku

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego 
i Budżetu oraz pozostałych Komisji Rady Miejskiej.
Ponadto w posiedzeniu Komisji uczestniczyli:
Burmistrz Borku Wlkp. – Marian Jańczak,
Sekretarz Gminy – Elżbieta Pawlak,
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska – Mirosław Twardowski, 
Pełnomocnik ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Narkomanii Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp.  – Jolanta Majchrzak,
Redaktor „Życia Gostynia” – Agata Fajczyk.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Ustalenie porządku posiedzenia.
3. Zaopiniowanie projektów uchwał. 
4. Wolne głosy i wnioski.
5. Zakończenie.

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Budżetu – Tadeusz Ratajczak. 

Ad. 2. Ustalenie porządku posiedzenia.

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu przedstawił 
porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad. 3. Zaopiniowanie projektów uchwał.
Radni zapoznali się z następującymi projektami:
w sprawie:
a) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2013 oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii na rok 2013. 

Przewodniczący Komisji  poinformował, że wszyscy radni otrzymali w/w 
programy, po czym zapytał czy są pytania lub uwagi.

Uwag nie zgłoszono.
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Opinia Komisji: pozytywna

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  oraz
ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata  2013-2014. 

Pełnomocnik – Jolanta Majchrzak wyjaśniła, że ustawa z dnia 29 lipca 2005 roku
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. Nr 180, poz. 1493 z późn. zm.)
nałożyła na jednostki samorządu terytorialnego obowiązek realizowania zadań 
w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie.
Ustawa  nałożyła  na  Gminy  obowiązek  powołania  Zespołów
Interdyscyplinarnych,  a  także  określiła  ich  zadania.  Uchwałą  Nr  VII/43/2011
Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia 26 maja 2011 r. określony został tryb 
i  sposób powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego
oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania.
Zarządzeniem Nr 46/2011 Burmistrza Borku Wlkp. z dnia 08 lipca 2011 roku
został powołany Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie.
Natomiast na podstawie brzmienia art. 6 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. 
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie (Dz. U. Nr 180, poz. 1493 z późn. zm.)
do zadań własnych gminy należy tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania
przemocy  w  rodzinie  w  tym:  opracowanie  i  realizacja  gminnego  programu
przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie
(ust.2 pkt 1) cyt. przepisu. 
Mając powyższe na uwadze podjęcie przedmiotowej uchwały jest niezbędne.

Radny Romuald Gawroński zapytał kto rozstrzyga o winie w konflikcie 
rodzinnym.
Radna Róża Jędrosz zapytała gdzie ma zgłosić się osoba pokrzywdzona.

Pełnomocnik – Jolanta Majchrzak poinformowała , że osoba pokrzywdzona może
zgłosić się do MGOPS lub do Gminnej Komisji. Ponadto wyjaśniła, że 
w sprawach przemocy w rodzinie jest powoływany zespół roboczy do 
zweryfikowania konfliktu. 

Radny Mieczysław Kowalski zapytał dlaczego program uchwala się na dwa lata.

Pełnomocnik – Jolanta Majchrzak wyjaśniła, że dla spójności wszystkich 
programów, ponieważ w 2014 roku będzie powstawała Strategia Rozwiązywania 
Problemów Społecznych Gminy Borek Wlkp.

Innych pytań nie zgłoszono.

Opinia Komisji: pozytywna
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c) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 
2013 – 2021,

WPF na lata 2013 – 2021 przedstawiła Skarbnik Gminy.

Radni nie zgłosili żadnych uwag.

Opinia Komisji: pozytywna

d) uchwały budżetowej na rok 2013,

Projekt budżetu na 2013 rok przedstawiła Skarbnik Gminy.

Radny Tadeusz Ratajczak zapytał co to będzie plac wodny, jaki jest koszt 
budowy i gdzie będzie zlokalizowany.

Burmistrz wyjaśnił, że będzie to plac - płyta  z podgrzewaną wodą do 24 oC, 
dostępna dla wszystkich, zlokalizowana będzie przy Przedszkolu Samorządowym
w Karolewie. Ponadto Burmistrz wyjaśnił, że koszt utrzymania będzie niewielki 
jeżeli woda będzie podgrzewana  kolektorem słonecznym.

Radna Róża Jędrosz zapytała czy w budżecie na 2013 rok jest zaplanowany 
zakup autobusu szkolnego.

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że nie planowano zakupu autobusu.

Radny Marek Rożek uważa, że budowa placu wodnego mija się z celem. Ponadto
radny wnioskował o budowę basenu (choćby dwa tory do pływania). Radny 
zapytał także:
- czy którakolwiek z planowanych inwestycji opiera się na dochodach ze 

sprzedaży majątku,
- ile kosztuje Gminę utrzymanie szkół w Zalesiu i Wycisłowie, a ile Gmina 

otrzymuje subwencji.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że utrzymanie SP w Zalesiu kosztuje 759.422 zł, 
natomiast SP w Wycisłowie 601.543 zł. 

Burmistrz poinformował, że do utrzymania SP w Zalesiu Gmina dokłada ok. 
500.000 zł, natomiast do Wycisłowa 100.000 zł. Ponadto Burmistrz stwierdził, że
należy rozważyć czy w w/w szkołach mają być oddziały przedszkolne. Następnie 
Burmistrz wyjaśnił, że wybudowanie w Borku Wlkp. basenu nie jest wielkim 
problemem jednak Gminę nie stać na jego utrzymanie, a utrzymanie placu 
wodnego prawie nic nie kosztuje. 
Burmistrz stwierdził także, że można planować budowę basenu w Borku Wlkp. 
wówczas gdy w BIOPAL będą nadwyżki ciepła. 
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W dalszej części Burmistrz poinformował, że tylko budowa placu wodnego jest 
uzależniona od wykonania dochodów w 2013 roku.

Następnie radna Barbara Wawrzyniak zapytała co będzie jeżeli autobus szkolny 
„się rozsypie”.

Burmistrz poinformował, że wówczas Gmina ogłosi przetarg na dowożenie. 
Ponadto wyjaśnił, że koszty dowożenia do szkół gminnym autobusem są zbliżone
do kosztu wynajętego autobusu.

Radny Romuald Gawroński zapytał, czy w budżecie na rok 2013 jest ujęty 
dochód ze sprzedaży działek przy ul. Jeżewskiej w Borku Wlkp. 

Burmistrz wyjaśnił, że tylko za część gruntu zgodnie ze zgłoszonymi wnioskami.

Radny Przemysław Madzia zapytał czy zaplanowano budowę wodociągu do 
miejscowości Osówiec.

Burmistrz poinformował, że nikt z mieszkańców wsi Osówiec nie zadeklarował 
chęci podłączenia wody z wodociągu, natomiast z miejscowości Liż takie 
deklaracje wpłynęły go Urzędu.

Następnie radny Tadeusz Ratajczak zapytał, czy inwestycję pn. „Budowa hali 
widowisko – sportowej z hotelem” można podzielić i budować tylko halę bez 
hotelu.

Burmistrz wyjaśnił, że można jednak budynek przeznaczony na hotelik jest 
w bardzo złym stanie technicznym i należy go remontować jako pierwszy.

Radny Romuald Gawroński zapytał o plan powiększenia przedszkola 
w Karolewie.

Burmistrz poinformował, że planuje się dobudowę dwa oddziały przedszkolne.
Innych pytań nie zgłoszono

Opinia Komisji: pozytywna: 
za wydaniem pozytywnej opinii do projektu budżetu na 2013 rok głosowało 
9 członków Komisji, 1 radny wstrzymał się od głosowania, nikt nie był 
przeciwny.

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. 2012-2022,

Skarbnik Gminy poinformowała,  że zmiany WPF dotyczą uaktualnienia 
wydatków i dochodów w stosunku do budżetu Gminy.
Uwag nie zgłoszono.
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f) zmian budżetu i w budżecie na rok 2012,

Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt uchwały nie został przygotowany 
ponieważ, nie ma na dzień dzisiejszy konieczności zmian w budżecie Gminy na 
2012 rok.

g) planu pracy Rady Miejskiej Borku Wlkp. na rok 2013,

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek przedstawił Plan pracy Rady Miejskiej
Borku Wlkp. na rok 2013.

Termin Treść Odpowiedzialny za przygotowanie
materiałów

I 
kwartał  Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za rok 

2012 oraz plany pracy na rok 2013.
- Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska
- Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Spraw 

Socjalnych, Przestrzegania Prawa i Porządku 
Publicznego

- Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu
 Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej
 Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie 

powiatu gostyńskiego.
 Informacja o stanie ochrony przeciwpożarowej na 

terenie gminy Borek Wlkp.  
 Reorganizacja szkół w Zalesiu i Wycisłowie 

Przew. danej Komisji

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Kierownik Posterunku Policji 
w Borku Wlkp. 
Komendant MGOSP

Przewodniczący Rady

II 
kwartał

 Sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2012.
 Udzielenie absolutorium Burmistrzowi.
 Informacja z realizacji zadań inwestycyjnych.

Burmistrz
Przewodniczący Rady
Burmistrz

III 
kwartał

 Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 
2013 roku.

 Informacja z przygotowania placówek oświatowych 
do nowego roku szkolnego.

Burmistrz

Komisja Oświaty, Zdrowia, Kultury, 
Spraw Socjalnych, Przestrzegania 
Prawa i Porządku Publicznego

IV 
kwartał

 Zatwierdzenie taryf opłat oraz zasady rozliczeń za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków.

 Uchwalenie stawek podatków na rok 2014.
 Przyjęcie Gminnego Programu Profilaktyki 
      i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na    
      2014 rok.

Burmistrz

Burmistrz
Burmistrz
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 Uchwalenie budżetu gminy na 2014 rok.
 Uchwalenie planu pracy Rady Miejskiej 

Borku Wlkp. na rok 2014.
 Uchwalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014

rok.

Burmistrz
Przewodniczący Rady

Przew. Komisji Rewizyjnej

Posiedzenia Komisji Rady odbywać się będą przed każdą sesją  celem 
zaopiniowania materiałów.

Uwag nie zgłoszono.

h) planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2013.

Przewodniczący Rady przedstawił Plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2013.

Termin Treść - tematyka

Odpowiedzialny
za

przygotowanie
materiałów

I kwartał

 Złożenie sprawozdania z działalności 
Komisji za rok 2012.

 Kontrola pod względem celowości 
i oszczędności wydatkowania środków 
budżetowych za 2012:

- Biblioteka Publiczna Miasta i Gminy 
w Borku Wlkp. 

Przewodniczący 
Komisji
Przewodniczący 
Komisji

II kwartał

 Analiza sprawozdania z realizacji budżetu 
za 2012 rok.

 Opracowanie wniosku do RIO 
o udzielenie absolutorium.

Przewodniczący 
Komisji
Przewodniczący 
Komisji
 

III kwartał

 Kontrola pod względem celowości 
i oszczędności wydatkowania środków 
budżetowych za 2012:

- Miejsko – Gminny Ośrodka Kultury  
w Borku Wlkp. 

Przewodniczący 
Komisji

IV kwartał  Ustalenie pracy Komisji na rok 2014. Przewodniczący 
Komisji
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Inne kontrole w trakcie roku na zlecenie Rady Miejskiej.

Uwag nie zgłoszono.

Ad.4. Wolne głosy i wnioski.

W tym punkcie nikt głosu nie zabrał.

Ad.5. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów Przewodniczący 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu – Tadeusz Ratajczak zakończył 
posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji

Wiesława Wójcik Tadeusz Ratajczak 
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